
Dalším příkladem dobře nastavené spolupráce mezi vedením 
města Opočna a Královéhradeckým krajem je společné jednání 
ohledně využití budov bývalé opočenské nemocnice. Starostka 
města Šárka Škrabalová a místostarosta Marián Slodičák sezná-
mili hejtmana kraje Jiřího Štěpána a náměstka Vladimíra Dernera 
s možností využití těchto budov v oblasti poskytování sociálních 
služeb. Představitelé kraje si ve středu 18. července celý areál bý-
valé nemocnice prohlédli. 
 „Kraj je nakloněn záměru města přeměnit areál v zařízení pro se-
niory. Shledávám smysl v dalším jednání mezi krajem a městem, kte-
ré bude pokračovat na základě obdržených podkladů a následném 
zpracování a vyhodnocení studie. Zařízení by využívaly pro své ob-
čany také obce celého spádového regionu,“ říká hejtman  Jiří Štěpán.
 „Záměr města přeměnit areál v domov pro seniory je v souladu 
se strategií kraje, každý senior potřebuje pocit sociálního bezpe-

čí. Pokud již nelze udržet starého člověka v domácím prostředí, je 
potřeba se o něho postarat. Zajistit péči o seniory musí být jednou 
z priorit vedení kraje,“ vysvětluje náměstek pro sociální oblast Vla-
dimír Derner.
 Nemocnice v Opočně fungovala 146 let díky významnému opo-
čenskému rodákovi Františku Aloisi Skuherskému. Od roku 2010 
je nemocnice uzavřena a vedení města chce objekt využít ve pro-
spěch občanů Opočna a okolních obcí. 
 „Oceňujeme vstřícnost kraje v řešení této situace a jsem ráda, že 
se nám otevřela možnost k dalšímu společnému jednání s krajem,“ 
hodnotí starostka Škrabalová. 
 „Snažíme se objekt smysluplně využít, ale vše je potřeba dobře 
zvážit. Jsem rád za snahu Královéhradeckého kraje spolupracovat 
co nejlépe, “ doplňuje místostarosta Slodičák.  
 Tisková zpráva Královéhradeckého kraje
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Hejtman Královéhradeckého kraje Jiří Štěpán (uprostřed) a náměstek pro sociální oblast Vladimír Derner si za doprovodu starostky Opoč-
na Šárky Škrabalové a místostarosty Mariána Slodičáka prohlédli areál opočenské nemocnice.  foto: archiv Královéhradeckého kraje

Bý va l á  n e m o c n i c e  By  m o h l a  o p ě t 
s lo u ž i t  l i d e m .  p o m ů ž e  k r a j

PORCINKULE V OPOČNĚ

3.–5. srpna 2018



s lovo s tarostky —

c o  o  š k o l e  m o ž n á  n e v í t e 
z  p o h l e d u  z ř i z o v a t e l e

Vážení spoluobčané, dovolila jsem si vypůjčit název člán-
ku, který byl publikován v minulém čísle Opočenských no-
vin. V něm jeden ze členů pedagogického sboru informuje 
o stavu naší základní školy. 

Můj příspěvek nebude nijak hodnotit obsah tohoto článku, 
ani se k němu vyjadřovat. Důvodem je fakt, že zřizovateli ne-
přísluší hodnotit a zasahovat do pracovně právních vztahů 
zaměstnavatele a zaměstnance.
 Na druhou stranu je ale zájmem zřizovatele, aby jím zříze-
ná škola dobře fungovala a aby v ní byli spokojeni jak žáci, tak 
učitelé. Proto si dovolím uvést pár faktů, které o škole možná 
nevíte.
 Do funkce ředitele byla současná paní ředitelka jmenová-
na na základě výsledku řádného konkurzního řízení. Poprvé 
v roce 2007 a podruhé v roce 2013. Do konkurzního řízení 
v roce 2013 se žádný jiný uchazeč z řad pedagogů Základní 
školy Opočno nepřihlásil. Složení konkurzní komise je dáno 
vyhláškou číslo 54/2005 Sb.
 Výsledky konkurzního řízení, na základě kterých je paní 
ředitelka v současné době ve své funkci, byly jednoznačné 
a konkurzní komise doporučila paní ředitelku na funkci ředi-
telky ZŠ Opočno jednomyslně. 
 Základní škola Opočno, stejně jako ostatní školská zaří-
zení, prochází pravidelnou kontrolou své činnosti ze strany 
mnoha institucí a mj. i kontrolou České školní inspekce. Zá-
věrečné zprávy ze všech těchto kontrol obsahovaly kladné 
hodnocení činnosti Základní školy Opočno a kladně byla 
hodnocena i práce paní ředitelky a pedagogického sboru.
 Zřizovatel za celé období, po které zastává současná paní 
ředitelka svou funkci, nezaznamenal jediný podnět ze strany 
pedagogického sboru nebo rodičů na osobu paní ředitelky, 
kterým by se mohl zabývat. 
 Výjimkou je jeden případ, který je v současné době před-
mětem jednání mezi paní ředitelkou a zřizovatelem, ale netý-
ká se přímo práce paní ředitelky.
 Paní ředitelka předkládá každoročně zprávy o činnosti 
školy, ze kterých také není patrno, že by se na základní škole 
dělo něco, co by si zasloužilo zvýšenou pozornost ze strany 
zřizovatele.
 Rada města si vyžádala zprávu o personální situaci na 
základní škole, která byla paní ředitelkou předložena, a ani 
z této zprávy nejsou patrny žádné personální problémy. Snad 
jen míra obměny pracovníků se může zdát nadprůměrná, ale 
tento údaj se dá jen těžko posoudit. 
 Na závěr mi dovolte, abych vás ujistila, že město Opočno, 
jako zřizovatel, vnímá určitý neklid na základní škole a je na-
ším zájmem situaci co nejdůkladněji prověřit a zjištěná fakta 
zohlednit při dalším rozhodování. 
 I přes současnou situaci věřím, že si Základní škola Opoč-
no zaslouží uznání, a děkuji všem pedagogům, bez ohledu na 
zastávanou funkci, za jejich profesionální práci, kterou při-
pravují naši budoucí generaci pro další život.
 Žákům a jejich rodičům děkuji za jejich zájem o vzdělání 
a přeji vám všem krásný zbytek prázdnin.
 Šárka Škrabalová, starostka města Opočna

zprávy nejen z  radnice —

p o z o r  n a  d o p r a v n í  o m e z e n í 
B ě h e m  p o r c i n k u l e

Upozorňujeme občany, že ve dnech konání tradiční opočen-
ské pouti Porcinkule dojde k rozsáhlým dopravním ome-
zením v prostoru Kupkova náměstí a dále v historické části 
města.

Od pátku 3. 8. 2018 bude od 7 hodin uzavřeno Kupkovo náměstí 
a historická část Opočna. Obslužnost historické části Opočna 
bude umožněna pouze Kodymovou ulicí. Pro autobusovou do-
pravu bude vjezd na Kupkovo náměstí v tento den povolen, tzn. 
v pátek 3. 8. 2018 budou autobusové zastávky na Kupkově ná-
městí běžně obsluhovány.
 Od soboty 4. 8. 2018 od 6 hodin až do neděle 5. 8. 2018 do 20 
hodin bude dále pro veškerou dopravu uzavřena hlavní silnice 
přes Kupkovo náměstí. Objízdná trasa na Dobrušku je v obou 
směrech vedena ulicí Na Olivě směrem na Pohoří přes Pulice 
s vyústěním v ulici U Nádraží v Dobrušce a napojením na Opo-
čenskou ulici u pekárny Klobas.
 Po celou dobu uzavírky hlavní silnice, tj. v sobotu 4. 8. a v ne-
děli 5. 8. 2018, nebude přes Kupkovo náměstí projíždět autobu-
sová doprava. Jako náhradní autobusové zastávky, za zastávky 
v Dobrušské ulici a na Kupkově náměstí, budou sloužit zastávky 
v Nádražní ulici u budovy policie a prodejny nábytku Tichý. 
 Dále žádáme občany a návštěvníky pouti, aby svá vozidla par-
kovali a odstavovali tak, aby odstavená vozidla nebránila volné-
mu průjezdu ostatních vozidel a zejména pak vozidlům složek 
záchranného sboru.  Eva Rohlenová, 
 referentka odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno

m ě s t o  o p o Č n o  n o m i n o v a l o 
B o ž e n u  t y m i c h o v o u 

n a  t i t u l  ž e n a  r e G i o n u

Letošní 9. ročník soutěže Žena regionu se významně dotýká 
také Opočna. Mezi nominovanými ženami za Královéhradec-
ký kraj máme totiž důležité „želízko v ohni“ v podobě Boženy 
Tymichové, která splnila kritéria a zařadila se tak do desítky 
výjimečných žen našeho regionu. 

Božena Tymichová.  foto: archiv města Opočna

Ať již budete pro Boženu Tymichovou hlasovat jako pro úžasnou 
pohádkovou spisovatelku, ilustrátorku, loutkoherečku, lektorku 
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jógy či trpělivou učitelku malých fl étnistů, podpoříte tak skrom-
nou a obětavou Opočeňačku, která si to v mnoha ohledech za-
slouží. Svůj hlas můžete přidat na www.zenaregionu.cz pod rá-
mečkem hlasování online. Na stránce nominovaných žen z celé 
České republiky je dole Královéhradecký kraj a naše Boženka 
Tymichová. Děkujeme. Olga Stojanová, asistentka starostky

v  o p o Č n ě  s e  z a Č n e  m o š t o v a t 
j i ž  v  s r p n u

První příjem jablek začne v opočenské moštárně letos již 24. 
srpna 2018. Otevřeno mají vždy v pondělí, ve středu a v pátek 
od 15 do 17 hodin a v sobotu od 8 do 11 hodin. 

KVALITNÍ JABLEČNÝ 
MOŠT Z OPOČNA 

Moštárna Opočno, Podzámčí 345 
první příjem jablek již v pátek 24. srpna 2018 

otevřeno: PO, ST, PÁ: 15–17 hodin | SO:  8–11 hodin   

ZÁKLADNÍ  ORGANIZACE ČESKÉHO
ZAHRÁDKÁŘSKÉHO SVAZU OPOČNO

N A  PŘ Í J E M N O U  S P O L U P R Á C I  S  V Á M I  S E   
TĚŠ Í  P R A C O V N Í C I  M O Š T Á R N Y  V  O P OČNĚ    

LETOS PODSTATNĚ DŘÍVE!
Podmínkou je dodání prázdných, čistých, nepoškozených lahví 

od minerálky o obsahu 0,7 l.  
Odebíráme jablka na zpracování pouze dle přivezených lahví!     

Za 100 kg padaných jablek obdržíte zpět 85 lahví moštu. 
Za každou lahev sterilizovaného moštu zaplatíte 10 Kč. 

Jablka dodávejte zralá, nenahnilá, nevykrajovaná,  
s nejmenším průměrem 3 cm.     

 
Poslední příjem jablek v pátek 26. října 2018. 

Poslední odběr moštu při dodání jablek  
je sobota 27. října a sobota 3. listopadu 2018. 

INFO: 728 232 810

Podmínkou je dodání prázdných, čistých, nepoškozených lahví 
od minerálky o obsahu 0,7 l.
 Jablka jsou odebírána na zpracování pouze podle počtu při-
vezených lahví. Za 100 kg padaných jablek získáte zpět 85 lahví 
moštu a za každou lahev sterilizovaného moštu zaplatíte 10 Kč. 
Mostárna přijímá pouze jablka zralá, nenahnilá, nevykrajovaná, 
s nejmenším průměrem 3 cm.
 Poslední příjem jablek v tomto roce proběhne v pátek 26. říj-
na 2018. Kontaktovat moštárnu můžete na telefonním čísle 728 
232 810 nebo na e-mailu zahradkari.opocno@seznam.cz. (red)

p o Č a s í  Č e r v e n

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteorologic-
kou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů (VÚLHM 
Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. Srážky jsou rov-
něž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha stanice: nadmoř-
ská výška 268 m, SZŠ 50°16'7.558"N, VZD 16°6'30.534"E).
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v červnu 2018

srážky teplota
den

V červnu 2018 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m nad 
terénem 18,7 ºC, což je zde blízko květnového teplotního průmě-
ru (18,1 ºC, data 2001 až 2018). Celkový srážkový úhrn v červnu 
2018 činil 50,2 mm a byl výrazně nižší, než je červnový dlouho-
dobý průměr (60,7 mm, data 2001 až 2018). 
 Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve sle-
dovaných časových termínech uvádí graf. 
 Z průběhu teplot je patrný poměrně teplý začátek měsíce (do 
11. června), po kterém následuje teplotní pokles a od 15. června 
pak vzestup teplot až na 31,8 ºC (21. června). Konec června byl 
teplotně výrazně podprůměrný. 
 Srážky byly zaznamenány ve 12 kalendářních dnech. Nejin-
tenzivnější 12. června (19,8 mm) a 26. června (9,8 mm).
 Zpracoval Ing. Vratislav Balcar, CSc.

Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
Výzkumná stanice Opočno

z jednání  rady —

Rada města č. 98/2018 (29. 6. 2018)

– Rada města Opočna rozhodla zadat veřejnou zakázku na výmě-
nu oken v domě s pečovatelskou službou, na adrese Tyršova 673, 
fi rmě Window Holding a. s. za cenu 557.892,04 Kč bez DPH.
– Rada města Opočna schválila přijetí dotace z dotačního fondu 
Královéhradeckého kraje na: 

• 18KPG11 – podpora profesionálních a neprofesionálních 
kulturních aktivit ve výši 29.000 Kč.

• 18KPG12 – podpora kulturních aktivit souvisejících s výro-
čím vzniku ČR ve výši 16.000 Kč.

– Rada města Opočna schválila přijetí daru od ŠKODA AUTO, 
a. s., na projekt „Škoda alej v Opočně“ ve výši 70.000 Kč.

Rada města č. 99/2018 (7. 7. 2018)

– Rada města Opočna rozhodla zadat zpracování projektové do-
kumentace na podjezd obchvatu pro těleso cyklostezky Čánka 
– Opočno společnosti M-projekce s.r.o. O podmínkách Králo-
véhradeckého kraje bude jednat vedení města s cílem ponechat 
podjezd (konstrukci mostu) v majetku Královéhradeckého kraje 
i po skončení udržitelnosti projektu. Rada města schvaluje Do-
datek č. 2 na akci Cyklostezka Čánka – Opočno se společností 
M-PROJEKCE s.r.o.
– Rada města Opočna rozhodla zadat veřejnou zakázku na akci 
Projektová dokumentace – rekonstrukce koupaliště Broumar 
fi rmě CODE spol. s r.o. za cenu 471.900 Kč vč. DPH.
– Rada města Opočna souhlasí s adopcí hrobu Rudolfa Skuher-
ského na Olšanském hřbitově a souhlasí se zahájením jednání se 
správou Pražských hřbitovů v této záležitosti.
– Rada města Opočna schválila přijetí dotace z rozpočtu Krá-
lovéhradeckého kraje č. 18RGI02-0096 na fi nancování výdajů 
vynaložených na realizaci projektu s názvem „Kniha Opočno ve 
fotografi ích“ ve výši 30.000 Kč.
Kompletní znění jednotlivých usnesení najdete na webu 
www.opocno.cz. (red)

společenská  kronika  —

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L A :
Božena Hovorková                         3. 7. 1938
 Srdečně gratulujeme!



téma —

p o v o d e ň . . .

V letošním roce uběhlo 20 let od ničivé povodně, která  zasáhla 
Orlické hory a Podorlicko. Nevyhnula se bohužel ani Opočnu. 
Zapátrali jsme v archivu Opočenských novin a objevili článek 
pana Jiřího Cvejna, který popisuje průběh povodně téměř mi-
nutu po minutě.

Čtvrtek 23. 7. 1998
4:50 – Policie žádá město o pomoc při zajištění zákazů výjezdů 
z Opočna na komunikacích ve směrech na Dobrušku, Semech-
nice a Přepychy. Touto žádostí se vlastně začínají alarmovat jed-
notlivé složky a občané, kteří mají v následujících dnech co dělat 
s živlem, který připravil mnoha lidem mnoho bezesných nocí.
5:05 – Voda v Broumaru je přibližně asi pět centimetrů pod úrov-
ní přelití se do areálu koupaliště.
5:55 – Voda v Broumaru začíná zaplavovat celý areál koupaliště. 
Rekreanti zde ubytovaní v klidu spí, po kruté noční bouřce, a te-
prve za pár okamžiků budou probouzeni a ještě netuší, že jejich 
dovolená v Opočně právě končí.
7:30 – Krátká porada na MÚ za přítomnosti starosty, zástupce 
starosty a policie. Zvažuje se nutnost evakuovat části Švamberku, 
Podkostelí a dalších domků podél Zlatého potoka směrem na Vo-
dětín. Je konstatováno, že nefunguje telefonické spojení z budovy 
MÚ. Pro informace občanům nelze využít ani místní rozhlas, kte-
rý je vyřazen z provozu po úderu blesku. Spojení lze navázat pou-
ze pomocí jediného mobilního telefonu a policejních vysílaček. 
Z tohoto důvodu se vše začíná organizovat z budovy KND, kde 
jsou telefony v pořádku. Linky jsou však natolik přetížené, že je 
velice složité navázat spojení s okresní povodňovou komisí, která 
by měla dodat zprávy o tom, jaká je perspektiva dalšího zvyšování 
hladiny povodňové vlny. Začíná totiž sílit obava, jak se s povodňo-
vou vlnou vyrovná rybník Broumar a jeho hráz.
7:45 – Voda v areálu koupaliště již sahá do výše čtyřiceti centime-
trů. Většina rekreantů má svá vozidla mimo koupaliště a odnášejí 
poslední zbytky svých věcí z již zaplavených ubytovacích buněk.

Koupaliště Broumar – 23. 7. 1998 v 9:00 foto: 3x autor

9:00 – Dochází k zaplavení zdrojů pitné vody v parku a začíná sta-
rost o zajištění pitné vody pro občany a nemocnici. Po dlouhém te-
lefonování je nám z povodňového štábu slíbeno, že do půl hodiny 
dostaneme aktuální zprávu o stavu povodňové vlny. Je rozhodnuto, 
aby občané v pásmu ohrožení opustili své domovy vzhledem k mož-
nosti uvolnění většího množství vody z Broumaru. Jsou hledány 
možnosti náhradního ubytování pro občany postižené povodní.

9:30 – Z policejních zpráv se dovídáme, že je postupně zaplavová-
no České Meziříčí. Dokonce koluje fáma, že je to vzhledem k vy-
pouštění Broumaru. Bohužel v tuto dobu již dávno nebylo mož-
né vodu v rybníce zadržovat a o odpouštění Broumaru se teprve  
uvažovalo.

Most na Švamberku – 23. 7. 1998 asi v 10:50

10:30 – Vodní hladina na Broumaru neustále stoupá a začíná 
hrozit přelití vody přes hráz rybníka. Stále nejsou zprávy o síle 
a výšce povodňové vlny, která směřuje k Opočnu. Z tohoto důvo-
du se zvažuje možnost regulovaně zvýšit odpouštění Broumaru 
a pouze pozvolna tím zvyšovat hladinu rozvodněného potoka pod 
Broumarem.
10:30–11:00 – Přibližně v této době přestává úplně téci pitná 
voda. Je zvažována možnost požádat vojsko o pomoc při zásobo-
vání města potravinami a pitnou vodou, pokud nedojde ke snižo-
vání hladiny povodně.
10:50 – Voda v potoce začíná přetékat přes vozovku na mostě 
v Hradecké ulici a je zde zastavena veškerá doprava.

Most v Hradecké ulici – 23. 7. 1998 okolo 11:00

11:05 – Bylo přistoupeno k odpouštění vody z Broumaru. V tuto 
chvíli však již nešlo nějakým zásadním způsobem ovlivnit, natož 
(znovu zdůrazňuji) zastavit vypouštění vody z rybníka. V této 
době je prakticky přerušena veškerá doprava po komunikacích 
i po železnici s Opočnem. Pouze terénní vozidla jsou schopna 
projíždět některé zaplavené silnice. Bohužel to ale i přes policejní 
uzávěry s velkým rizikem zkoušejí i někteří občané.
11:30 – Konečně přestala stoupat voda v Broumaru. Výška hladi-
ny vody se ustálila a chyběly přibližně pouhé dva až tři centimetry 
k tomu, aby se přelila hráz rybníka. Hladina vody v areálu koupa-
liště u správní budovy dosahuje do výšky osmdesáti centimetrů.
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13:30 – Po třinácté hodině je již možné uvolnit průjezd na Se-
mechnice. Přes most v Hradecké ulici již neproudí voda, ale není 
možné zjistit, zda není narušena jeho statika, proto zůstává nadá-
le uzavřen pro veškerou dopravu.
15:00 – Po patnácté hodině je možno otevřít průjezd po komu-
nikaci směrem na Dobrušku. V této době vrcholí snaha o zajiště-
ní cisteren na pitnou vodu. Prozatím jsou připraveny pouze dvě. 
Přes rozhlasové stanice se pokoušíme požádat o pomoc při zajiš-
tění cisteren. Povodňový štáb slibuje pomoc, o které však nevíme, 
kdy dorazí.
17:00 – Do Opočna je přivezena první pitná voda, pro kterou se 
musí jezdit do Dobrušky. Začíná distribuce vody, která tento den 
trvá do pozdních nočních hodin. V některých částech města vzni-
ká částečná nervozita z nedostatečně rychlého přísunu vody. Bo-
hužel nejméně trpělivosti se vzniklou situací mají ti, kteří nejsou 
povodní přímo postiženi. To platí i pro následující dny. Pro po-
stižené na Švamberku se dostala pitná voda až takřka v nočních 
hodinách a nikdo si nestěžoval. Pokud si někdo ze Švamberka 
sám chtěl zajistit vodu, musel absolvovat cestu okolo koupaliště 
do města. Určitě si dokážete spočítat, jak dlouho pěšky tato cesta 
trvá a výsledek byl přitom nejistý, protože i v obchodech byl nedo-
statek vody v lahvích.
22:00–00:00 – Nastává relativní klid, kdy nás ale straší předpo-
věď počasí, která slibuje bouřky a opět větší množství srážek... (jc)

POVODEŇ V GALERII NA CHODNÍKU
Více fotografií a průběh povodně v dalších dnech naleznete  

v galerii na chodníku v severní frontě Kupkova náměstí.

z  opočenských škol  —

v y j á d ř e n í  v e d e n í  š k o ly  k  Č l á n k u 
„ c o  o  š k o l e  m o ž n á  n e v í t e “

V minulém čísle Opočenských novin byl zveřejněn článek paní 
Evy Šmídové „Co o škole možná nevíte“, týkající se chodu naší 
školy a jejího vedení. V tomto příspěvku se chceme na naši školu 
podívat z jiného úhlu pohledu, neboť jsme přesvědčeni, že osobní 
útoky, boj a neustálá kritika bez hledání řešení neprospívá ničemu 
a nikomu a jsou nedůstojné nám, čtenářům, i samotným Opočen-
ským novinám. 
 Základní škola je příspěvková organizace, kterou zřizuje obec. 
Musí se řídit zákony, nařízeními, vyhláškami, kterých je velké 
množství, a kdybychom je zde všechny uvedli, kapacita článku by 
na to nestačila. Tyto dokumenty jsou často měněny nebo aktuali-
zovány. Každá škola si navíc musí vydat svůj školní vzdělávací pro-
gram, školní řád a vnitřní směrnice. Centrální zákony, nařízení, 
vyhlášky i vnitřní dokumenty školy jsou povinni dodržovat žáci, 
zákonní zástupci i zaměstnanci školy. Navíc má škola i oznamova-
cí povinnost, musí poskytovat součinnosti orgánu sociálněprávní 
ochrany dítěte, policii a dalším orgánům. Dodržování všech plat-
ných zákonů, vyhlášek, nařízení apod. je velmi často kontrolováno 
různými institucemi a za jejich dodržování odpovídá vedení školy. 
Škola je jednou z nejvíce kontrolovaných organizací. 
 Naše škola má ve výpůjčce od zřizovatele tři budovy s přilehlý-
mi dvorky a prostranstvími. O ty je třeba se pravidelně starat, na-
vrhovat zřizovateli, co je třeba zmodernizovat, opravit, nově vy-
bavit. I to je povinností vedení školy, kterému návrhy dávají také 
vedoucí jednotlivých úseků školy a ostatní zaměstnanci. Návrh 
rozpočtu je pak předán zřizovateli. Hlavní práce jsou prováděny 
o hlavních prázdninách, vedení školy je koordinuje. 

 V minulém školním roce pracovalo v naší škole téměř 50 za-
městnanců – 25 pedagogů, 1 speciální pedagog, 4 asistenti pe-
dagoga, 1 školní asistent, 5 vychovatelů školní družiny a školního 
klubu, 1 školník, 3 uklízečky, 1 vedoucí školní jídelny, 4 kuchařky 
a 1 hospodářka, na výpomoc 2 pracovníci placeni Úřadem práce, 
1 pomocná síla ve školní kuchyni a 1 školní psycholožka. Řízení 
zaměstnanců má na starosti vedení školy. Pomáhají mu v tom ve-
doucí školní jídelny, vedoucí školní družiny a školního klubu, hos-
podářka, která je zároveň i účetní, učitelé a ostatní zaměstnanci. 
Téměř každý učitel má kromě své učební povinnosti na starosti 
ještě něco dalšího, např. výchovný poradce, metodik ICT, koordi-
nátor školního vzdělávacího programu, metodik prevence, garant 
projektu, předseda předmětové komise apod. Práce je tedy hodně 
a každým rokem jí přibývá, s tím i administrativy. Vedení školy se 
snaží učitelům i ostatním zaměstnancům pomoci, deleguje na ně 
jen věci, ke kterým potřebuje jejich součinnost. Příští školní rok 
budou ve škole pracovat dvě školní asistentky, placeny z dotace, 
které budou s těmito věcmi všem pomáhat. Ve škole tedy pracuje 
velké množství lidí na různých pozicích a je třeba si včas předávat 
informace. K tomu slouží pedagogické rady, provozní porady, po-
rady školního poradenského pracoviště, e-mailová koresponden-
ce, elektronický kalendář akcí školy, telefonický i osobní kontakt. 
Organizace chodu školy je náročná i vzhledem ke třem budovám 
školy. To vše musí dobře fungovat, aby škola mohla plnit svůj hlav-
ní úkol – vzdělávání žáků.
 Naše škola měla dle březnového výkazu 346 žáků, k tomu při-
počítejme dvojnásobný počet rodičů, kteří jsou také se školou 
propojeni. S většinou žáků i rodičů nacházíme společnou řeč, a to 
i v případech, kdy byla porušena pravidla slušného chování nebo 
pravidla daná zákonem či školou. Jsou však i případy, kdy rodič 
nadměrně chrání své dítě a zlobí se na pedagoga, který provinění 
žáka zjistil, popř. řeší situaci přestupem na jinou školu. I do naší 
školy přestupují žáci z jiných škol, důvodem přestupu na naši ško-
lu nebo na jinou školu je někdy možnost „nového startu“, přestě-
hování, zaměstnání rodičů, i to, že si prostě danou školu rodič pro 
své dítě vybral. Nutno dodat, že vzdělávací a výchovné problémy 
žáků řešíme vždy týmově, nejprve na úrovni vyučující – třídní uči-
tel, poté na úrovni vyučující – třídní učitel – výchovná poradkyně 
a vážnější prohřešky na úrovni vyučující – třídní učitel – výchovná 
poradkyně, popř. metodik prevence – ředitelka. Podobným způ-
sobem řešíme i podněty a připomínky žáků, rodičů i zaměstnanců 
a společně hledáme objektivní řešení. 
 Také zaměstnanci přicházejí a odcházejí. Podobně jako v jiných 
organizacích a firmách doby, kdy byl člověk v jednom zaměstná-
ní 20 let a více, jsou nejspíš pryč. Někteří odcházejí mimo škol-
ství, ať už kvůli penězům nebo pro to, že zjistili, že profese učitele 
není pro ně to pravé, a jiní zase do školství přicházejí. Někteří po 
dlouhých letech na jednom místě cítí potřebu změny, odcházejí do 
důchodu, nemohou učit z důvodu nekvalifikovanosti nebo pro ně 
škola nemá v danou dobu pracovní pozici, kterou požadují. Za-
městnancům, kteří ze školy odcházejí, poděkujeme a rozloučíme 
se s nimi malým dárkem na „půdě“ školy tak, jak je u nás zvykem. 
Nové zaměstnance podobným způsobem přivítáme. 
 Tím ovšem povinnosti vedení školy nekončí, musí také učit 
žáky jako ostatní učitelé (menší počet vyučovacích hodin), vypl-
ňovat množství výkazů, plánovat rozvoj školy, vytvářet povinnou 
dokumentaci, účastnit se různých jednání, denně vyřizovat veške-
rou e-mailovou korespondenci, sledovat legislativu, reagovat na 
různé aktualizace apod. 
 Jsme přesvědčení, že naše škola poskytuje žákům kvalitní 
vzdělání a vede je i ke smysluplnému trávení volného času (zájmo-
vé kroužky). Bohužel se ale nedá vyhnout tomu, že někteří lidé se 
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budou snažit školu a zejména pak její vedení dehonestovat a zpo-
chybňovat. 
 Bez spolupráce lidí, kteří ve škole pracují, bez pomoci zřizova-
tele, bez pomoci různých orgánů, bez spolupráce s rodiči a další-
mi příznivci školy by vedení školy nemohlo všechny výše uvedené 
ani další úkoly plnit. Všem velmi děkujeme. Děkujeme zejména 
všem zaměstnancům školy, kteří zodpovědně vykonávají svoji 
práci, snaží se stmelovat kolektiv, spolupracují navzájem i s vede-
ním školy, přicházejí s reálnými řešeními a návrhy, vytvářejí ve 
škole pozitivní atmosféru, zaměstancůmm, kteří chápou, že zá-
jem školy stojí nad zájmem osobním. Děkujeme také všem, kteří 
vyjádřili a vyjadřují podporu naší práci. 
 Za vedení školy Jana Hrnčířová a Pavel Koudelka

o h l é d n u t í  z a  u p l y n u l ý m 
š k o l n í m  r o k e m  v  n a š í  

m a t e ř s k é  š k o l e

Právě skončil další školní rok a mě to nutí k přemýšlení: Jaký vlast-
ně byl? Určitě hektický, jako dnešní doba, ale přesto nádherný. 
Byl plný dětských úsměvů, krásných chvil a zážitků. Byl naplněný 
spoustou akcí, jako jsou divadélka, hudební programy a výukové 
programy, výletů do blízkého okolí, ale i vzdálenějších míst jako 
Sloupno, Chlumec nad Cidlinou nebo Licibořice u Chrudimi.
 Po celý rok jsme hodně malovali, vyráběli, cvičili a zpívali, jak 
už to ve školkách bývá. Společně s rodiči jsme trávili čas v pracov-
ních dílničkách, při besídkách, Masopustu, při vystoupení v Ko-
dymově národním domě, ale třeba i Fajn parku v Chlumci nad Cid-
linou, kam jsme si vyjeli jednu sobotu. Uspořádali jsme výstavu 
Naše město k významnému jubileu našeho města Opočna.

U příležitosti oslav uspořádala škola také výstavu v opočenském 
informačním centru.  foto: archiv  MŠ

 Při rozloučení s předškoláky jsme společně diskutovali o naší 
školce a děti vymýšlely, za co by jí poděkovaly. Odpovědi byly tak 
dojemné, že jsem se rozhodla o ně s vámi podělit.
„Školko, děkuji ti, že jsou tady pěkné třídy a hračky.“
„Děkuji za to, že tady mám ty nejlepší kamarády a jsou tady krásné 
hračky a hodně se maluje„
„Děkuji školce, že jsem si tady mohla s kamarády hrát a stavět krásné 
stavbičky.“
„Děkuji, že jsme tady hodně malovali a všechno jsme za ty 4 roky  
stihli.“
„Děkuji školce, že jsme hezky pracovali a hodně jsme se toho naučili.„
„Děkujeme za krásné hračky, hlavně lego a stavebnice. Školko,  
děkujeme!“

 Já bych také poděkovala především rodičům za spolupráci, ale 
i všem partnerům naší mateřinky a samozřejmě našemu zřizova-
teli, který je k nám velice vstřícný. Vám, čtenářům Opočenských 
novin, přeji za celý kolektiv mateřské školy pěkné léto.
 Mgr. Kubalová Hana, ředitelka MŠ

t á B o r  v  p o l s k u

V obci Wolka Nadbuzna, vzdálené od Opočna 658 km, se ve 
dnech 30. 6. až 10. 7. 2018 uskutečnil tábor v Polsku. Tábora se 
zúčastnilo 16 dětí a 2 vedoucí. Děti byly ubytované ve velkých cha-
tách, poblíž byl bazén, plážový volejbal a lanový park, který jsme 
také navštívili. Uskutečnily se výlety autobusem na svatou horu 
Grabarku. Program pro děti byl připraven v požární stanici, kde si 
děti mohly vyzkoušet stříkání z požárních hadic. Další zajímavý 
výlet byl do záchranné stanice zvířat, národního parku se zubry 
a spoustou jiných zvířat. Navštívili jsme i další města a památky. 

Tábor v Polsku.  foto: archiv  ZŠ Opočno

 Polské děti měly připravené hry a soutěže pro české děti. České 
děti pro své polské kamarády zorganizovaly „Český den“. Zajíma-
vé bylo ukončení tábora opékáním, zpíváním českých a polských 
písní a předáváním dárků. Děti byly spokojené a budou se těšit na 
další tábor za dva roky. Některé při odjezdu z tábora plakaly. 
 Za uskutečnění tábora vděčíme finanční podpoře Královéhra-
deckého kraje, města Opočna a polského Opoczna. Z dotačních 
programů Královéhradeckého kraje získala ZŠ Opočno 11.000 Kč, 
od svého zřizovatele města Opočna 30.000 Kč. Polské Opoczno 
hradilo všem českým i polským dětem ubytování, stravu, veškeré 
vstupné a dopravu na výlety. Rodiče přispívali na dopravu, která 
byla zvláště drahá, a pojištění svých dětí. 
 Za ZŠ Opočno Tereza Valešová, Kateřina Lelková

Projekt se uskutečnil za finančního přispění
Královéhradeckého kraje.

Školní jídelna v Opočně, Nádražní 296, 
při SPŠ, OŠ a ZŠ, Nové Město nad Metují, nabízí 

volná místa na pozici kuchař-ka a pomocná kuchař-ka na 
plný úvazek v dvousměnném provozu. 

Zároveň nabízíme pozici asistenta pedagoga na částečný 
úvazek. Vhodné pro muže (důchodce). 

Bližší informace poskytneme na telefonním čísle: 
494 668 129 nebo 731 449 587.
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k n i h a  p r o  t e n t o  m ě s í c

Michael Crichton: Dračí zuby
Píše se rok 1876 a vysokoškolák William musí 
strávit léto na západě Ameriky, a proto se při-
dá k paleontologovi Othnielu Marshovi. Para-
noidní Marsh pojme podezření, že je William 
špeh a pracuje pro jeho dávného rivala v obo-
ru, Edwina Copea, a tak nechá mladého stu-
denta napospas městečku plnému zločinců. 
William nakonec skutečně spojí síly s Copem 

a společně učiní historický objev. S cenným pokladem v rukou 
Williamovi hrozí smrtelné nebezpečí a „válka o kosti“ může začít.
 Román slavného spisovatele a scenáristy Michaela Crichtona 
(Jurský park, Kmen Andromeda, Pohotovost a další) z roku 1974 
byl nalezen posmrtně a anglicky vyšel až v roce 2017. Inspiruje se 
skutečnými událostmi. Crichton v románu umně kombinuje napí-
navý příběh s atmosférou Divokého západu a důkladnými rešer-
šemi ohledně paleontologických reálií. 

k n i ž n í  n o v i n k y

Oddělení pro dospělé
– Jojo Moyes: Zakázané ovoce. Román pro ženy.
– Lisa Jackson: To mi zaplatíš. Detektivní román.
– Lindsey Kelk: O jedné holce. Humoristický román pro ženy.
– Jane Corry: Pokrevní sestra. Psychologický thriller.
– Pavel Hrdlička: Smrt nosí rudé škorně. Historická detektivka.
– Tim Weaver: Údolí mrtvých. Detektivní thriller.
– Lisa Kleypas: Dívka s hnědýma očima. Román pro ženy.
– František Niedl: Čtvrtý králův pes. Historická detektivka.
– Meredith Appleyard: Ordinace v divočině. Román pro ženy.
– Angela Marsons: Pokrevní pouta. Detektivní román.
– Stanislav Motl: Cesty za oponu času 5 
 Populárně-naučná literatura.

Oddělení pro děti
– Wilbert Vere Awdry: Tomáš jede na fotbal. Pro nejmenší.
– Alena Morštajnová: Strašidýlko Stráša. Pohádkový příběh.
– Elena Favilli: Příběhy na dobrou noc pro malé rebelky – 
 100 výjimečných žen. Příběh ze života.
– Lucie Hlavinková: Projekt pes – Prázdniny v Beskydech.
 O zvířátkách.
– Áďa spadla do kanálu, aneb Putování dávnou Prahou 
 Historické příběhy.
– Jean-Yves Ferri: Asterix v Itálii. Komiks.
– Rebecca Johnson: Veterinární akademie – Škola začíná 
 O zvířátkách.
– Kelly Oram: Šťastně až navěky. Pro dívky.
– Corinna Harder: Triky a pokusy pro zvídavé rošťáky
– Daniel J. Nassar: Zvířecí architekti – Jak se staví v přírodě
Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

s r p n o v é  a k c e  v  k n i h o v n ě

Tvořivá dílna: Prázdninové pohlednice
Výstavy: výtvarné práce dětí ZŠ Opočno 

p r á z d n i n o v á  s o u t ě ž  p r o  d ě t i 
u  p ř í l e ž i t o s t i  o s l a v  m ě s t a

Letošní prázdninová soutěž je věnována výročí 950 let od první 
zmínky v Kosmově kronice o Opočně. Soutěž tvoří dva vycház-
kové okruhy – historickou částí města a okolo Broumaru, během 
kterých děti plní úkoly a sbírají razítka navštívených objektů. Cí-
lem je poznat současné i historické Opočno a jeho krásy.
 Hrací sešity jsou k vyzvednutí v knihovně a v informačním 
centru. Odměnu získává každý, kdo vyplní všechny úkoly. Ze 
všech zúčastněných budou vylosováni tři hlavní výherci. Soutěž 
trvá do 10. září 2018.

kultura  —

n o vá  m u z e j n í  e X p o z i c e  s e z n a m u j e 
s  h i s to r i í  o p o Č n a

Město Opočno otevřelo novou muzejní expozici nacházející 
se v jednom z nejstarších domů ve městě.

První návštěvníky expozice slavnostně uvítali v pátek 13. čer-
vence paní starostka Šárka Škrabalová, tajemnice Městské-
ho úřadu Renáta Černá, ředitel Muzea a galerie Orlických hor 
v Rychnově nad Kněžnou Tomáš Zelenka a náměstkyně hejtma-
na Královéhradeckého kraje Martina Berdychová.

Výstavu otevřela náměstkyně Martina Berdychová (vlevo) spolu 
se starostkou Opočna Šárkou Škrabalovou a ředitelem Muzea  
a Galerie Orlických hor Tomášem Zelenkou. foto: archiv města

 Expozice Opočno v zrcadle času nastiňuje některé důležité 
okamžiky v dějinách města, přičemž zvláštní pozornost je vě-
nována zejména etapě raného středověku. Výstava je doplněna 
také o archeologické nálezy z této lokality.
 Samotný dům, v němž se expozice nachází, je pak jedinečnou 
ukázkou stavby z období 17. století. Nejstarší materiál použitý 
ke stavbě je datován k roku 1622. Návštěvníci mohou procházet 
jednotlivými místnostmi, prohlédnout si sklepy a nahlédnout 
také na půdu.
 Právě na půdu tohoto domu byla také umístěna časová 
schránka, do které vložili občané vzkazy a předměty, a otevřena 
bude za 50 let, kdy město bude slavit 1000 let od první písemné 
zmínky o Opočně.
 Do muzea se můžete vypravit v červenci a srpnu každý den 
mimo pondělí a v září o víkendech. (red)
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Č e c h o m o r ,  s t o  z v í ř at ,  B r at ř i 
e B e n o v é  Č i  vá c l av  n e c k á ř . 

ta k o vá  B u d e  l e t o š n í  p o r c i n k u l e !

Jedna z největších poutí ve východních Čechách opět nabíd-
ne svým návštěvníkům bohatý hudební program, pouťové 
atrakce a jarmark s řemeslnými trhy. 

Čechomor vystoupí na Trčkově náměstí v pátek 3. srpna ve  20 hodin. 
V sobotu 4. srpna se můžete těšit třeba na Sto zvířat a v neděli 5. srp-
na přivítá Opočno Bratry Ebenovy a Václava Neckáře.  foto: archiv 

Od pátku 3. srpna do neděle 5. srpna si můžete na Kupkově ná-
městí vyzkoušet nejrůznější pouťové atrakce a zakoupit si lasko-
miny. Pokračovat pak můžete na Trčkovo náměstí, kde se ocitnete 
na středověkém jarmarku s kejklíři a šermíři, trhovci a řemeslní-
ky. Po všechny tři večery je na Trčkově náměstí připraven také do-
provodný hudební program (více na str. 16).  (red)

letošní renesance opoČno představí 
shakespeara i  Bittovou

Unikátní multižánrový volně pojatý cyklus věnovaný rene-
sanční kultuře je vhodně zasazen do krásného prostředí měs-
ta Opočna, jeho renesančního zámku a okolí. Festival nemá 
v České republice obdoby a stává se každoročním význam-
ným kulturněspolečenským magnetem. Kromě programu 
pro zasvěcené zájemce bude připraven i bohatý doprovodný 
program, ze známých jmen se můžete těšit na Martina Hil-
ského nebo Ivu Bittovou a Čikori.

Iva Bittová, první dáma české alternativní hudební scény, zavítá na 
nádvoří opočenského zámku ve středu 22. srpna.  foto: archiv 

Letošní 6. ročník festivalu 
proběhne 20.–25. srpna 2018 
a zahrnuje kromě taneční tří-
dy (kmenová lektorka Hana Tillmanová) též třídu sborového 
zpěvu a instrumentů vedenou renomovaným lektorem, peda-
gogem hudební vědy na MUNI v Brně Vladimírem Maňasem,  
který bude vyučovat formou 5denního hudebního projektu. 
Obě třídy uspořádají svá závěrečná veřejná vystoupení, kterými 
festival bude vrcholit (sborová třída v pátek v rámci bohoslužby 
a taneční v sobotu během vystoupení s živou hudbou kapely La 
Bilancetta na nádvoří zámku). Tématem letošního sborového 
workshopu bude hudba reformace, zatímco tématem taneční 
třídy bude tanec a hudba alžbětinské Anglie.
 V rámci festivalu se návštěvníci mohou těšit na množství do-
provodného programu určeného jak zasvěceným zájemcům, 
tak též úplným amatérům, případně i dětem. Jednak to budou 
koncerty, kterých se zúčastní profesionální hudebníci i studen-
ti hudebních škol. Večerní letní společenská setkání se slovem, 
tancem a hudbou v areálu historického centra v Opočna.
 Na letošním ročníku festivalu se mimo jiné můžeme těšit též 
na poutavou přednášku Martina Hilského na téma Shakespera 
a hudba, na kterou bude navazovat divadelní představení Romeo 
a Julie (nádvoří zámku), Dále celodenní workshop Ivy Bittové 
a její koncert se skupinou Čikori (středa). Půldenní výtvarná díl-
na pro děti pod vedením Ivony Gazdíkové a řada dalšího.
 Festival mohou zájemci navštívit jako posluchači a diváci, ov-
šem je možno se též aktivně přihlásit (viz web). V současnosti 
bohužel již jen do sborové a hudební třídy Vladimíra Maňase)
 Kamil Remeš, organizátor festivalu

kompletní program festivalu najdete 
na www.renesance.opocno.cz

z aČíná  př e d pro d ej  na  ván o Čn í 
ko n c e rt  o n d ř ej e  G . B r zo B o h até h o

V Kodymově národním domě proběhnou v pátek 21. prosince 2018 
hned dva koncerty Ondřeje Gregor Brzobohatého. foto: archiv 

Léto je právě uprostřed a Vánoce daleko, ale město Opočno již 
nyní plánuje, jak vám zpříjemnit vánoční čas. Již od 1. srpna si 
budete moci zakoupit vstupenky na Vánoční koncert Ondřeje 
G. Brzobohatého a jeho hosta, který se uskuteční v Kodymově 
národním domě v pátek 21. prosince 2018 od 16 a od 20 hodin. 
Vstupenky zakoupíte v předprodeji v Informačním centru Opoč-
no za 450 Kč, na místě za 490 Kč. (red)



h u d e B n í  F e s t i v a l  F .  l .  v ě k a  2 0 1 8 
n a B í d n e  v r c h o l  v š e c h  r o Č n í k ů

Dosavadním vrcholem všech ročníků festivalu bude symfonic-
ký koncert v industriálním prostředí. V neděli 23. září vystoupí 
v tovární hale firmy KBA Grafitec, kde byla na základě znalec-
kého posudku zjištěna vynikající akustika, Symfonický orchestr 
Českého rozhlasu s dirigentem Markem Šedivým. Jako sólista se 
představí německý violoncellista Emil Rovner. 

Program

neděle
16. 9.
17:00

Český chlapecký sbor Boni Pueri
Komorní filharmonie Pardubice
DOBRUŠKA, kostel sv. Václava 
Marek Štilec / dirigent. Pavel Horák / sbor-
mistr. Na programu: W. A. Mozart a „Češi ve 
Vídni“

neděle 
23. 9. 
17:00

Symfonický orchestr Českého rozhlasu
DOBRUŠKA, KBA Grafitec – tovární hala / 
Emil Rovner / violoncello. Marek Šedivý / di-
rigent. Na programu: Antonín Dvořák: Kon-
cert pro violoncello a orchestr h moll, Symfo-
nie e-moll „Novosvětská“

pátek
28. 9. 
17:00

Jaroslav Tůma / klavichord, varhanní positiv 
Josef Somr / mluvené slovo
DEŠTNÉ v O. h., kostel sv. Marie Magdalény 

neděle 
30. 9.
17:00

Gabriela Beňačková / soprán
Lubomír Brabec / kytara
DOBRUŠKA, kostel sv. Václava 

neděle 
7. 10.  
17:00

Matyáš Novák / klavír
OPOČNO 
Kodymův národní dům

sobota 
13. 10.

17:00

Eva Garajová / mezzosoprán 
Jitka Čechová / klavír
NOVÉ MĚSTO NAD METUJÍ, zámek

neděle 
21. 10.
 17:00

Silvano Minella / housle 
Flavia Brunetto / klavír
KVASINY, zámek 

neděle 
28. 10.

17:00

Chanson Trio Coucou
DOBRUŠKA, Společenské centrum – 
Kino 70

Předprodej vstupenek a cenově zvýhodněných abo vstupenek 
probíhá v informačních centrech v Dobrušce a Novém Městě 
nad Metují a on-line na www.kupvstupenku.cz. Bližší informa-
ce o festivalu naleznete na webu www.mhf-vek.cz.  (red)

k a l e n d á ř  a k c í  —

s r p e n  2 0 1 8

pátek  3. 8. 
až neděle 

5. 8.

PORCINKULE A OPOČENSKÝ JARMARK 
Kupkovo a Trčkovo náměstí 
Program akce naleznete na str. 16.

 sobota 
11. 8. 
19:00

TANEČNÍ ZÁBAVA 
U hasičské zbrojnice v Čánce
Hudba: Chudí muzikanti z Podkrkonoší. Občers-
tvení zajištěno. Pořádá SDH Čánka.

pondělí 
20. 8. 

až úterý 
21. 8. 

HLASOVÉ KONZULTACE PRO ZPĚVÁKY 
S HANOU MÁLKOVOU 
ZUŠ Opočno
Akce se koná v rámci Renesance Opočno.

pondělí 
20. 8.
 17:00

PŘEDNÁŠKA MARTINA HILSKÉHO: 
SHAKESPEARE – HUDBA, DIVADLO A DOBA 
Tabulnice Státního zámku Opočno
Hudební doprovod souboru La Bilancetta s ang-
lickou hudbou přelomu 16. a 17. století.

pondělí
20. 8.
20:30

WILLIAM SHAKESPEARE: ROMEO A JULIE 
Nádvoří Státního zámku Opočno
Představení divadla Šumperk. Vstupné v před-
prodeji 230 Kč, 260 Kč na místě. Předprodej vstu-
penek v IC Opočno a na www.ticketstream.cz.

úterý 
21. 8. 
19:00

TIBORYUS 
Mariánský kostelík 
Koncert mladého polského souboru staré hudby 
doplněný přednáškou Ryszarda Dominika Dem-
bińského o výrobě historických nástrojů.

středa 
22. 8.

CELODENNÍ WORKSHOP IVY BITTOVÉ 
Kodymův národní dům
Akce v rámci Renesance Opočno.

středa 
22. 8. 
20:00

IVA BITTOVÁ A ČIKORI 
Nádvoří Státního zámku Opočno 
Vstupné na koncert 230 Kč v předprodeji, 260 Kč 
na místě. Předprodej vstupenek na koncert v IC 
Opočno a na www.ticketstream.cz.

čtvrtek 
23. 8. 
10:00

VÝTVARNÁ TVOŘIVÁ DÍLNA PRO DĚTI 
Trčkovo náměstí 
Dílna s Ivonou Gazdíkovou a Petrou Killarovou.

čtvrtek 
23. 8. 
19:00

ENSEMBLE VERSUS 
Mariánský kostelík 
Evropská duchovní hudba v provedení brněnské-
ho vokálního souboru pod vedením Vladimíra 
Maňase.

čtvrtek 
23. 8. 
20:30

HISTORICKÁ TANCOVAČKA 
Trčkovo náměstí 
Hraje kapela Trifikus z Liberce.

pátek 
24. 8. 
19:00

ZÁVĚREČNÉ VYSTOUPENÍ VOKÁLNĚ-
INSTRUMENTÁLNÍ TŘÍDY VLADIMÍRA 
MAŇASE 
Kostel Nejsvětější Trojice 
Koncert v rámci Renesance Opočno.

sobota 
25. 8. 
16:00

ZÁVĚREČNÉ VYSTOUPENÍ 
TANEČNÍ TŘÍDY HANY TILLMANOVÉ 
Nádvoří Státního zámku Opočno
Vystoupení v rámci Renesance Opočno.

sobota
1. 9.
9:00

SPORTOVNĚ-NAUČNÁ STEZKA
Nádvoří Státního zámku Opočno
Start od 9 do 10 hodin, ukončení v Lišťovině. 
Procházka s plněním zábavných úkolů z historie 
města, přírody i sportovních disciplín, ukázky 
výcviku psů a další. 

sobota
1. 9.
9:00

DEN SENIORŮ: VŽDY S ÚSMĚVEM
Kodymův národní dům
Letos na téma první republika.

Průběžně aktualizovaný kalendář akcí v Opočně naleznete 
na www.opocno.cz, plakáty pak také na webových stránkách 
www.vylepto.cz.
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o d  s o u s e d ů  —

a k c e  v  p ř e p y c h á c h

— V kostele sv. Prokopa v Přepychách se koná 19. srpna koncert 
pořádaný v rámci 12. ročníku Českého varhanního festivalu. Vy-
stoupí zde od 18 hodin Adam Viktora – varhany a Gabriela Ei-
benová – soprán. Koncert se koná pod záštitou starostky obce 
Přepychy Zdeňky Seidelové.
— Závod netradičních plavidel „O přepyšské kormidlo“ se usku-
teční 25. 8. od 14 hodin u rybníka Dvorský.  Obec Přepychy

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

o  j e d n o m  o s u d u

Na opočenském hřbitově (v levém bloku v třetí řadě od kaple) 
je hrob na první pohled odlišný od ostatních. Místo náhrob-
ku je vsazena židovská stéla s šesticípou hvězdou a nápisem: 
MUDr. Filip Eisner (11. 3. 1892–23. 12. 1945) zemřel před-
časně, následkem útrap v koncentračních táborech. Čest 
jeho památce!

Hrob byl léta udržován pamětníky pochovaného. Moje mamin-
ka, která v roce 1945 byla vrátnou v nemocnici, mně vyprávěla 
tento příběh: Oknem vrátnice pozorovala ošuntělého muže s ra-
nečkem na holi přes rameno. Hodnou chvíli chodil kolem plotu 
nemocnice, nahlížel dovnitř a prohlížel si pavilony. Vypadal tak 
zuboženě, že vyšla ven a ptala se, co mu chybí. 
 Jsem lékař, odpověděl, hledám práci. Nikoho nemám, všich-
ni zahynuli v koncentračním táboře. Tady se mi líbí. A zůstal. 
Ráno, před otevřením nemocnice, vyhlížel své pacienty u brány. 
V kapsách pláště měl čočky a ordinoval přes mříže brány, nemo-
hl se pacientů dočkat…
 Nenašla jsem o panu doktorovi žádné informace na internetu, 
ani na matrice v Opočně, jen v materiálech letopisecké komise 
mi vyhledali, že byl polské národnosti. Požádala jsem o pomoc 
zkušeného kolegu, který něco zjistil: 
 Ve svém rodném Prostějově se zabývám pátráním po osudech 
obětí holocaustu a jen Nadaci Terezínské iniciativy jsem v prů-
běhu deseti let poslal snad 200 identifikovaných fotografií na-
šich bývalých sousedů.
 Zajímavý osud MUDr. Filipa Eisnera, člověka židovského 
původu, který po zmatcích II. světové války našel azyl a práci 
v Opočně a v prosinci 1945 zde i zemřel, mě zaujal. Za tak krát-
ký čas si dokázal získat úctu pacientů i lékařů. Nemocnice mu 
zařídila a financovala hrob a náhrobek ve tvaru prosté židovské 
stély. Zjistit o něm něco víc se pro mne stalo výzvou. Kdo byl 
MUDr. Filip Eisner, oftalmolog? 
 Prvá pátrání v ročenkách čs. lékařů byla marná, žádný lékař 
tohoto jména zde nefiguroval. Protože byl původem z Polska, 
oslovil jsem řadu polských institucí, židovských výborů v Polsku 
i ambasádu. A po několika marných zprávách přišly zpřesňující 
údaje. MUDr. Filip Eisner se narodil v roce 1892 a studia medi-
cíny ukončil v roce 1921. V roce 1924 je zaznamenán jako lékař 
v Radomnii. Od roku 1933 bydlel v Przemyslu, a pracoval jako 
oftalmolog v krajské nemocnici a vojenské nemocnici.
 Zatím jsem nezjistil nic bližšího o něm, jeho rodině a pří-
buzných. Možná v Opočně žije někdo, jehož příbuzní s ním 
pracovali, možná je zachycen na společné fotografii s kolegy. 
Autor článku se žádné fotografie nedopátral. A to ani tady, ani  
v Polsku. Ivan Čech, Prostějov, a Jitka Tláskalová

F i n a n c o v á n í  h ř i š t ě 
z a  s o k o l s k ý m  d o m e m

„Kdo chce, hledá způsob. Kdo nechce, hledá důvod.“  Jan Werich

Po mnoha dezinformacích, které kolují kolem financování dětské-
ho hřiště, jsem se rozhodl podat o tom informaci.
 Na podzim roku 2016 jsme podali žádost na město o dotaci 
300 tisíc Kč jako spoluúčast na výstavbě dětského hřiště. Zároveň 
jsme také požádali MŠMT o dotaci 500 tisíc Kč na spolufinanco-
vání a věřili jsme, že alespoň z jedné strany nějaké finance přijdou. 
Z předvolebních letáků jsme věděli, že je to priorita kandidujících 
stran. Neměli jsme strach o získání dotace a rozjeli jsme akci na 
vybrání firmy, která provede terénní úpravy. Bohužel si město 
dalo jako podmínku spoluúčast státu na získání výše uvedené do-
tace. Pomoc od státu jsme nezískali a grant jsme tímto nedostali.
 Po schválení rozpočtu města Opočna pro rok 2017 v únoru 
jsme znovu oslovili zastupitele o pomoc. Ta nám byla přislíbena 
ve výši 300 tisíc Kč. Podmínkou však bylo znovu aktualizovat pro-
jekt s přesným označením a umístěním herních prvků. Následně 
vybrat firmy, které by se na soutěži o získání zakázky zúčastnily. 
Ty nechat schválit zastupitelům a teprve potom je oslovit. 
 Trochu nás zaskočilo, že máme realizovat projekt my sami, 
protože jsme očekávali od vítězné firmy nejlepší návrh i s nejlep-
ší cenou. Přesto jsme v jednom dni vytvořili návrh dle katalogu 
nejmenované firmy a označili herní prvky, které by podle nás byly 
nejvhodnější. Bohužel na tom jsme pohořeli. Zastupitelé nám to-
tiž do smlouvy na grant uvedli, že podmínkou čerpání jsou přesně 
uvedené, námi navrhované prvky označené katalogovým číslem 
jediné firmy. Oslovili jsme čtyři další firmy, aby se zúčastnily vý-
běrového řízení. Nicméně se soutěže zúčastnila jediná firma, která 
tyto prvky měla ve své nabídce (podle které jsme v katalogu vybí-
rali). Ostatní firmy se omluvily, že vybrané prvky ve svém sorti-
mentu nemají. Cena na pořízení však přesáhla akceptovanou výši 
o 130 tis. Kč. Proto jsme znovu požádali zastupitele, aby nám po-
volili změny, které by umožnily čerpat dotaci a posunutí termínu 
zhotovení a vyúčtování o půl roku. Toto nám nebylo umožněno. 
Proto jsme v listopadu byli nuceni třistatisícovou dotaci vrátit, 
abychom nebyli penalizováni za překročení termínu k vyúčtování.
 Už na podzim mi bylo jasné, že peníze musíme sehnat jinde. 
Proto jsem oslovil své nadřízené v ČOS (Česká obec sokolská) 
a poprosil je o pomoc. Termín dokončení totiž velmi hořel. Chtěli 
jsme hřiště otevřít v den oslav 150. výročí založení našeho spolku 
a v den oslav města. Získali jsme mimořádnou dotaci 200 tisíc Kč 
a mohli jsme tedy pokračovat v dostavbě. 
 Díky místním firmám pánů Jaroslava Bartoně a Michala Jou-
dy se podařilo přesně v předvečer oslav, ke spokojenosti mnoha 
našich spoluobčanů, hřiště dodělat. Toto dílo se natolik zalíbilo 
redaktoru ČT Jakubu Bažantovi, že nám na slavnostní otevření 
poslal štáb, který vše zdokumentoval a odvysílal v televizi (Česká 
televize ČT4Sport – Sokolský zpravodaj, 16. 6. 2018).
 Peníze jsou až na prvním místě, říkal pan Klaus. Ale já to vidím 
jinak. Bohužel jsem za celou dobu jednání s městem nenašel jediné-
ho zastupitele, který by se od začátku o stavbu tolik potřebné infra-
struktury zajímal a podal nám pomocnou ruku při jednání a přesvěd-
čování v zastupitelstvu. Proto ten citát pana Wericha na úvod článku.
 Hřiště jsme pořídili z vlastních zdrojů a z výše uvedené dotace 
od ČOS. Celková hodnota díla je asi 550 tisíc Kč. Nejsme však na 
konci, již nyní sháníme peníze na dokončení hřiště a jeho dovyba-
vení dalšími herními prvky. Už se objevují první vlaštovky. Firma 
Hartmann-Rico, a.s., a Servisbal Dobruška už posílají peněžité 
dary, a tak věřím v dobrou budoucnost tohoto hřiště. 



 Milí rodiče, jste vítáni se svými ratolestmi. Je to hlavní odměna 
za vynaložené úsilí věnované tomuto projektu.
 Jan Koďousek, starosta TJ Sokolu Opočno

s e  s l u š n o s t í ,  v  ú c t ě  k  t r a d i Č n í m 
h o d n o tá m  a  z d r av ý  r o z u m !

S tímto krédem budeme pokorně usilovat o vaše hlasy v pomalu 
se blížících komunálních volbách.
 Velmi nás těší vaše dosavadní podpora i zájem o místa na naší 
kandidátce. Svědčí to o milém vztahu k Opočnu i k hodnotám, 
které KDU-ČSL hájí. Proto kandidátku složenou ze zkušených 
zastupitelů doplní i noví kandidáti, kteří jsou připraveni praco-
vat na potřebném rozvoji města. Všechny vám představíme spo-
lečně s naším programem příště.
 KDU-ČSL měla vždy své volební a povolební partnery, se kte-
rými se vzájemně respektovala, tolerovala a hlavně podporova-
la. Jsou to strany a hnutí, se kterými jsme měli nejvíce společ-
ných průsečíků programů a zájmů. Bylo to např. hnutí Opočno 
společně. A i letos, pokud najdeme shodu a budeme úspěšní, si 
zůstaneme věrni. 
 Rádi bychom však předem deklarovali, že hledáme to společ-
né i s ostatními stranami a hnutími.
 Považujeme za důležité přiznat vzájemnou podporu a respekt 
veřejně před volbami, a hlavně před vámi, občany Opočna. 
 KDU-ČSL nikdy nebyla konfliktní a moc dobře si uvědomu-
jeme, že to hlavní, o co jde, není nabubřelé ego, ješitnost či snad 
(ne)zapomenutá křivda, ale pokora a hlavně společné a krásné 
Opočno. KDU-ČSL

z p r á v a  o  Č i n n o s t i 
o p o Č e n s k ý c h  k y n o l o G ů

Na cvičišti v Lišťovině proběhly 20. května zkoušky z výkonu 
psů podle mezinárodního i našeho národního zkušebního 
řádu. Osm účastníků zkoušky bylo z naší organizace, jeden 
účastník byl ze Základní kynologické organizace Dobruška. 
Všichni účastníci uspěli. 

Náš člen Zdeněk Čechura se svojí fenou Asya Sříbrný kahan se 
účastnil v květnu Mezinárodní výstavy Prague Expo Dog. Asya 
Stříbrný kahan (belgický ovčák groenendael) získala známku 
výborná 1, tituly CAC, CACIB, BOB a získala titul Šampion 
ČMKU (Česko-moravská kynologická unie). Na klubové výsta-
vě v Mladé Boleslavi její matka Flavia Flo Stříbrný rybník získala 
známku výborná 1 a tituly BOV, BIS Veterán.
 Barbucha Moravia Temperamento, majitelka Petra Hlavsová, 
splnila v květnu podmínky Beauceron klubu a byl jí udělen titul 
Klubový šampión krásy. Na krajské výstavě 12. května v Hradci 
Králové se stala Barbucha Moravia Temperamento vítězem tří-
dy a zároveň krajským vítězem.
 Školení instruktorů výcviku proběhlo 16. června zakončené 
závěrečným přezkoušením. Školení pořádala Základní kynolo-
gická organizace Jaroměř a z našich členů úspěšně absolvovali 
Pavel Smrček, Zdeněk Čechura, Petra Hlavsová a Miloš Takács.
 Na závěr bych ráda upozornila na naše nové webové stránky 
www.zkoopocno.webnode.cz, kde se můžete dočíst o nás více 
informací a prohlédnout si i bohatou fotogalerii.
 Mgr. Gabriela Malá, členka revizní komise 
 Základní kynologické organizace Opočno

s o u t ě ž  —

p e r l i Č k y  z  o p o Č n a

Tajenka v minulém čísle, která byla zároveň popiskou foto-
grafie, zněla ŠIBŘINKY SOKOLA. 

Tradiční šibřinky však byly pouze jednou z akcí, které soko-
lové pro Opočno připravovali. Ano, dá se říci, že bez sokolů se 
v Opočně neobešla snad žádná slavnost. A všesokolské slety? 
Těch se účastnili pravidelně, většinou v hojném počtu. O tom, 
jak bylo Opočno zastoupeno na tom letošním a jak se tam „na-
šim“ dařilo, se dočtete v nejbližším čísle Sokolských listů. My za-
tím zabrousíme spolu s opočenským kronikářem o 80 let zpátky 
a podíváme se, jaká nálada panovala na všesokolském sletu v po-
hnutém roce 1938:

X. všesokolský slet 1938:
Začátek července byl ve znamení sokolských slavností v Pra-
ze, na nichž se opočenská jednota početně zúčastnila. Sokolo-
vé nadšeně vyprávěli o krásách sletu, o průvodu a vystoupení 
vojsk malodohodových armád. Přetřásala se demonstrace proti 
nemožným a slabošským ústupkům Henleinovcům, provedená 
hraničářskou župou duchcovskou. Jak mohli hraničářští So-
kolové zdravět Prahu, která jim zakázala slet v Žatci, která jim 
zapovídá pochody v kroji, aby prý neprovokovali, oni, kteří jsou 
denně provokováni henleinovskými agenty stále novými útoky 
na stát a demokracii. (…) 
 „Pravda vítězí“, říká Karel Čapek „ale dá to fušku.“ Zatím je 
po celém světě ubíjena. Všude slyšíme nářky na censurní praksi. 
Švýcarští novináři hodlají vystoupit z mezinárodní žurnalistické 
organisace pro tiskovou nesvobodu ve všech zemích, nedůvěra 
se rozrůstá, propasti národnostních a ideologických sporů se 
rozšiřují, chmurné perspektivy!
 Přestože doba nebyla nijak příznivá, zúčastnil se tohoto sletu 
rekordní počet Opočeňáků. Kronikář nám je vypočítal takto:
 Na X. všesokolském sletu cvičilo našich 17 žáků, 21 dorosten-
ců, 20 dorostenek, 22 mužů mlad., 8 mužů star., 21 žen, tudíž 
109 cvičenců. Je to největší účast opočenských na pražském sle-
tu vůbec.

Na fotografii jsou účastníci sletu 1938. Sice jich není 109, ale 
znáte to, někdo prostě focení nestihne, někdo se fotí nerad atd. 
Ale i tak je počet na fotce úctyhodný.
 foto: archiv letopisecké komise města Opočna

A co vás čeká v dnešní tajence? Dozvíte se v ní nápis, který se 
v srpnu 1968 objevil na jedné opočenské soše. Fotografie sochy 
i s nápisem vás čeká v příštích Opočenských novinách. (dm)
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s p o r t  —

t j  s p a r t a k  o p o Č n o  B u d u j e !

V příštím roce TJ Spartak Opočno bude slavit sté výročí založe-
ní. Na začátku byli pouze fotbalisté, dnes má tělovýchovná jed-
nota 5 oddílů a se třemi sty členy je největším spolkem v našem 
městě. Výbor TJ Spartak Opočno má především za úkol spra-
vovat vlastní majetek a zajistit finanční prostředky na činnost 
jednotlivých oddílů. Ty vedou tříčlenné výbory nebo vedoucí od-
dílů. Postupně nastavujeme organizační pravidla pro jednotlivé 
oddíly. Jsme spolek, který si svou velikostí už žádá činovníky se 
zkušenostmi s řízením pracovního kolektivu. 

Sociální zázemí tvořila pouze stavební buňka a až později se při-
dalo chemické WC. foto: 4x archiv TJ Spartak Opočno

 Valná hromada si zvolila v roce 2015 nové vedení s hlavním 
úkolem zrekonstruovat sportovní areál, který se nachází v blíz-
kosti středu města. Postupnou výstavbou okolo sportovního 
areálu se stále více a více areál stává součástí všech Opočeňáků 
včetně nesportovců. Celý sportovní areál navíc využívají i ostat-
ní spolky včetně základní a mateřské školy. V současné době 
máme vyřešeny i všechny vlastnické vztahy a veškeré pozemky 
i stavby jsou v majetku TJ Spartaku. 
V první řadě bylo potřeba dotáhnout výstavbu sociálního zaří-
zení u tenisových kurtů. Sociální zázemí tvořila pouze stavební 
buňka a až později se přidalo chemické WC, 40 let bez náznaku 
změny. Přes počáteční těžkosti se podařilo vybudovat kvalitní 
zázemí odpovídající dnešním požadavkům. Finanční prostřed-
ky na tuto stavbu poskytlo naše město a Královéhradecký kraj.

Nové sociální zázemí v areálu tenisových kurtů.

 Dalším úkolem, a to daleko těžším, bylo připravit komplet-
ní rekonstrukci celého sportovního areálu. Plán rekonstrukce 
jsme předložili zastupitelům, kteří projekt podpořili, a bylo 
na nás, kolik finančních prostředků dokážeme získat od státu 
a kolik nám poskytne samo město. Generální rekonstrukce je 
naplánovaná na tři etapy. Nyní probíhá první etapa – přestavba 
letité ubytovny na kabiny a zázemí pro oddíl kopané. Ve druhé 
etapě nás čeká přestavba stávajících kabin na technické zázemí 
pro celý areál a výstavba dvou volejbalových antukových kurtů. 
Přestože ve městě máme tři volejbalová mužstva, vlastní hřiště 
chybí. Ve třetí etapě nás čeká celý sportovní areál nově oplotit, 
upravit stávající tribuny a vybudovat opěrné zdi.

Letitá ubytovna u fotbalového stadionu.

Prvotní studie nových kabin na fotbalovém hřišti.

 Víme, že takto rozsáhlou rekonstrukci nelze realizovat bez 
státních finančních prostředků. Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy vypisuje investiční dotační tituly pro spolky i obce. 
Bohužel žádosti jsou stále složitější a podmínky pro získání fi-
nančních prostředků jsou stále těžší. Přesto se nám zatím daří 
i přes velkou administrativní náročnost žádosti úspěšně zpraco-
vávat a na první etapu jsme státní prostředky získali. Doufáme, 
že v následujících letech budeme podobně úspěšní a celý areál se 
nám v co nejkratší době podaří zrekonstruovat. 
 Gustav Gábor, předseda TJ Spartak Opočno, z. s.

TJ SPARTAK OPOČNO 
HLEDÁ SPRÁVCE FOTBALOVÉHO AREÁLU

Hledáme správce fotbalového areálu 
– místem výkonu je fotbalový areál v Opočně

Nabízíme: 
– pružnou pracovní dobu

– možnost přivýdělku ke stávající práci
– vhodné i pro vitální důchodce

– fyzicky nenáročná práce 
V případě zájmu a podrobnějších informací 

volejte: 736 439 661



v š e s o k o l s k ý  s l e t

Když mi bylo patnáct let, cvičila jsem za školu na Spartakiádě. 
Bylo to fajn období. Secvičné probíhaly v různých městech a také 
díky tomu jsem ve škole moc času netrávila. O to horší pak bylo 
individuální přezkoušení, které jsme nakonec všichni zvládli. Vy-
vrcholením všeho byla skupinová sestava v Praze na Strahově, 
kam se sjeli všichni sportovci z různých koutů republiky a zacviči-
li jsme si společně, před plným Strahovem. Už nedokáži říci, kolik 
tisíc lidí tenkrát cvičilo, ale byl to opravdu neopakovatelný záži-
tek. Tvořili jsme obrazce, které však cvičenec sám nevidí, musí si 
je pak pustit ze záznamu v televizi, aby viděl, co všechno cvičením 
a posouváním o pár kroků vznikalo za obrazce a co udělá jeden 
úkrok do strany. 

Sokolové předvedli své vystoupení také při oslavách 950 let města 
9. června 2018 na Trčkově náměstí. foto: archiv města

 Proč to ale všechno píši. Myslím si, že stejné pocity měli i naše 
děvčata a muži, které jsme měli možnost vidět na Všesokolském 
sletu v Praze. Záběry byly opravdu moc hezké, tvořili obrazce a já 
mohu opravdu konstatovat, že nebyla lehká práce secvičit celou 
sestavu, a o to těžší je pak secvičit celou sestavu i s ostatními z dal-
ších měst, oddílů, kteří do Prahy přijeli, aby ukázali, co se naučili. 
Velice dobře si všichni uvědomovali, do čeho jdou – může začít pr-
šet, nebo být opravdu horko, a protože vím, že jsou všichni dříve 
narozené, patří jim můj obdiv. Šlo i o jejich zdraví. Jistě někteří 
z vás měli možnost se sletu zúčastnit a ti ostatní mohli zhlédnout 
naše děvčata a muže v televizi. Musím říci, když jsem je uviděla, 
bylo to příjemné. Věrná garda v čele s paní Kováčovou byla zabí-
rána v televizi několikrát a já jsem se přistihla, že se usmívám. Byl 
na ně hezký pohled. 
 Chtěla bych jim nejen za sebe, ale také za město Opočno podě-
kovat za jejich píli, trpělivost a odhodlanost vystoupit a ukázat, že 
jsou stále mladé, vitální a že jim pohyb dělá dobře nejen po těle, 
ale i na duši.  Šárka Škrabalová, starostka

Č á n k a  o p ě t  h o s t i l a  h a s i Č e

Již 14. ročník hasičské soutěže v požárním útoku se konal 30. červ-
na v Čánce. Je to skvělé, že tolik let již hasiči v Čánce žijí a pokra-
čují v práci. Vždyť v té naší vesničce je pouze 240 obyvatel a stále 
máme činná čtyři družstva a snažíme se pořádat tolik akcí za rok, 
že tomu je až těžko uvěřit. Navíc v současné chvíli pokračujeme ve 
výstavbě přístřešku u zbrojnice, který je již částečně použitelný, 
takže máme větší pohodlí při akcích a také to snad kolem hasičské 
zbrojnice bude vypadat trochu kulturněji.

Muži SDH Čánka v akci. foto: Kateřina Vošlajerová

 Od té doby, co patří naše soutěž do Ligy mládeže, je účast druž-
stev opravdu velká. Letos jsme zde měli celkem 23 družstev dětí 
a odpoledne 12 družstev dospělých. Už tradičně u nás v Čánce 
dostávají děti medaile za první tři místa. A protože medaile se 
zdaleka nedávají všude, tak u nás děti k vítězství a lepším výko-
nům žene i touha po cenném kovu na krk, který si každé dítě může 
odnést domů. K naší velké radosti a překvapení si letos odnesli 
domů medaile i naši mladší žáci. Pro děti to byl úžasný zážitek, 
protože na závody na domácím hřišti se pochopitelně přišli podí-
vat rodiče, babičky i dědové. O to víc je jejich úspěch těšil, mohli 
ukázat, že jsou opravdu šikovní. Hemžení a provoz okolo hasičské 
zbrojnice bylo velké. Zabrat dostal i vodovodní řad. A jako každý 
rok, když jsou v Čánce hasičské závody, tak na konci obce mají 
spoluobčané nedostatek tlaku a vody v kohoutcích. Letos dokon-
ce došel jeden k hasičárně ještě namydlený, s ručníkem okolo krku 
a lehce rozezlen. Proto se chci tímto omluvit – omlouváme se, ale 
je to opravdu jen jednou za rok, a děláme to přece pro děti. Bo-
hužel v Čánce již nemáme ani jednu nádrž s vodou, jinak by bylo 
možné domluvit dovoz vody někde z čistší nádrže.
 Letos nás ještě čeká Taneční zábava 11. 8. 2018, a poté ještě po-
svícenský nohejbal v září. Na obě akce zveme nejen čanderáky, ale 
pochopitelně i návštěvníky z okolí. 
 Kateřina Vošlajerová, SDH Čánka
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Uzávěrka příštího čísla 16. 8. 2018 v 15 hodin — Vyjde 30. 8. 2018
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Koupím staré a starožitné obrazy, lustry, hodiny, náramkové 
a kapesní hodinky, fotoaparáty, housle, pivní lahve, auta na kabel, 

knihy, pohledy, mince, bankovky, odznaky, šavle, bodáky, sklo, 
porcelán a jiné. Poradenství, OCENĚNÍ i návštěva je 

ZDARMA, platba hotově. Tel.: 605 254 511 p. Hrneček 
POZOR – Platí stále! Vyklizení i celé pozůstalosti.

ř á d k o v á  i n z e r c e  —

– Koupím Jawa Pérák i ve špatném stavu za cenu dohodou. Přijedu  
a hned odvezu.  tel. 603 546 158
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křížovka a čtyřsměrka —

Správná odpověď z minulé křížovky byla šibřinky Sokola. Drobnou 
cenu si v opočenském íčku může vyzvednout Zdenka Macková. Gra-
tulujeme. Čtyřsměrku tentokrát nezveřejňujeme, aby si děti mohly užít 
prázdniny. V té minulé jsme hledali porcinkuli. Pro drobnou cenu se 
v Opočenském íčku může zastavit Eva Hnízdilová. A co hledáme v kří-
žovce tentorkát? Je to nápis, který se v Opočně objevil v roce 1968. Své 
odpovědi můžete zasílat e-mailem na adresu tic@opocno.cz, prostřed-
nictvím SMS zprávy na 777 634 447 – do zprávy prosím uveďte i své 
celé jméno. Odpověď nám také můžete zatelefonovat do informačního 
centra na číslo 494 668 111 nebo se stavit osobně. Uzávěrka odpovědí 
je v pondělí 16. srpna 15 hodin.  (red)

inzerce
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inzerce

Akce platí od 01.08.2018 do 31.08.2018. Fotografi e jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška

otevírací doba: Po-Pá - 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Luděk Kolář
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

Nově otevřeno i v sobotu!
Po-Pá otevřeno od 7:00

ŠIROKÝ SORTIMENT PRO DŮM, ZAHRADU, AUTO

Najdete nás i na Facebooku: 
Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Obchodní referentku pro obchodní kancelář v Dobrušce
Vhodné pro absolventy které zaučíme, nebo zkušené pracovníky, cestování po celém světě.

Pracovní poměr na dobu neurčitou, nástup po dohodě, možný ihned. Nabízená mzda (hrubá): 
25 000 Kč - 35 000 Kč.

Výborná znalost anglického jazyka slovem a písmem, další jazyk výhodou. 

Více na www.nastrojecz.cz/kariera.php ... Životopisy zasílejte na email pithart@nastrojecz.cz

Hledáme nové pracovníky: 

Středoškolské, nebo vysokoškolské vzdělání. Časová flexibilita, cestování za zákazníky a dodavateli. 
Práce na PC v běžných kancelářských programech, v informační technologii zaškolíme. Řidičský průkaz skupiny B. 

Trestní bezúhonnost. 25 dní dovolené a další zaměstnanecké výhody.

Široký sortiment zámků, kování a klik.

Zámek ZOLI
87326 08x120 cm,
na bicykl 32653

Mazadlo FAB
125ml, k mazání
a rozmrazování zámků

Nábytkový zámek
462 NS 2klíče

Vložka cylindrická
3-klíčová 2015 1/1
50D/30+35

Vložka cylindrická
5-klíčová 200RSD/29+35 R1
TFAN 2018D

Zámek visací
3-klíčový 1466/38 30H/38
1F7030015610 b10

Zadlabací zámek
01-15 P/L
90/60 klíč obyč./B.Zn

Zadlabací zámek
02-04 P/L
90/60 vložkový/B.Zn

Zadlabací zámek
536 P/L
90/80 klíč obyč./B.Zn

Půloliva okenní KLASIK
HNĚDÁ 72939
BÍLÁ 72940

Klika dveřní
mezipokojová s páčkou
HNĚDÁ 7217
BÍLÁ 7219

Klika+štít
STANDARD
90 DOZ BÍLÁ 7281Klika s trnem KLASIK

HNĚDÁ 729385
Štít KLASIK
90 DOZ BÍLÁ 7293861

Štíty dveřní
vložka 26085

Kliky+štíty FAB
804/72 11158
804/90 11145

Klika+knofl ík
FAB
804/90 11175

Visačka malá
s kroužkem/Mix 6206

Zástrč lakovaná
140/120 a10 7578

Závěs okenní
80mm P a20 81D11

Závěs dveřní
60/10 VD M8
Žl. Zn 81H3

Zámek visací
pomosazený 30mm

Zástrčka
T-LINK 100 mm

Závěs vratový
pozinkovaný 350mm

Petlice černá
150mm T0261B

Zadlabací zámekZadlabací zámek

Klika+knofl íkKlika+knofl ík

Žl. Zn 81H3Žl. Zn 81H3

61,98 Kč bez DPH
75,00 Kč s DPH

329,75 Kč bez DPH
399,00 Kč s DPH

131,40 Kč bez DPH
159,00 Kč s DPH

219,83 Kč bez DPH
266,00 Kč s DPH

112,40 Kč bez DPH
136,00 Kč s DPH

119,01 Kč bez DPH
144,00 Kč s DPH

119,01 Kč bez DPH
144,00 Kč s DPH

32,23 Kč bez DPH
39,00 Kč s DPH

32,23 Kč bez DPH
39,00 Kč s DPH

104,13 Kč bez DPH
126,00 Kč s DPH

104,13 Kč bez DPH
126,00 Kč s DPH

80,17 Kč bez DPH
97,00 Kč s DPH

48,76 Kč bez DPH
59,00 Kč s DPH

19,83 Kč bez DPH
24,00 Kč s DPH

72,73 Kč bez DPH
88,00 Kč s DPH

412,40 Kč bez DPH
499,00 Kč s DPH

394,21 Kč bez DPH
477,00 Kč s DPH

403,31 Kč bez DPH
488,00 Kč s DPH

12,40 Kč bez DPH
15,00 Kč s DPH

7,02 Kč bez DPH
8,50 Kč s DPH

91,74 Kč bez DPH
111,00 Kč s DPH

12,73 Kč bez DPH
15,40 Kč s DPH

9,92 Kč bez DPH
12,00 Kč s DPH

43,80 Kč bez DPH
53,00 Kč s DPH

23,97 Kč bez DPH
29,00 Kč s DPH

19,01 Kč bez DPH
23,00 Kč s DPH

2,89 Kč bez DPH
3,50 Kč s DPH

81,82 Kč bez DPH
99,00 Kč s DPH

Zámek okenní
K 310 1681 2/2

46,28 Kč bez DPH
56,00 Kč s DPH

90/60 klíč obyč./B.Zn

02-04 P/L
90/60 vložkový/B.Zn
02-04 P/L
90/60 vložkový/B.Zn

Půloliva okenní KLASIK
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Romeo
Julie

a

William Shakespeare

Akce se koná za fi nančního přispění 
Královéhradeckého kraje.

NÁDVOŘÍ  STÁTNÍHO ZÁMKU OPOČNO STŘEDA 22. 8. 2018  OD 20 HODIN
Vstupné 260 Kč, předprodej v Informačním centru Opočno a na www.ticketstream.cz za 230 Kč.

Koncert se koná za � nančního přispění 
Královéhradeckého kraje.

A ČIKORI
IVA BIT     TOVÁ 

 

na trčkově náměstí

Změna programu vyhrazena. www.opocno.cz

Pořádá město Opočno ve spolupráci s DS Opočno – Divadlo Kodym
Produkce: JMC PRODUCTION – www.jmc-production.cz

  pátek – 3. srpna 2018
vstupné 200 Kč, předprodej IC Opočno 180 Kč
 1800 Slavnostní otevření bran jarmarku – 
 1900 Skupina historického šermu FEXT
 2000 Čechomor – koncert
  2200 AC/CZ – koncert

   soBota – 4. srpna 2018
vstupné dobrovolné

 900 Otevření bran jarmarku
 1100 Loutkové divadlo Kašpárek Opočno
 1400 Loutkové divadlo Kašpárek Opočno
 1500 Skupina historického šermu FEXT
 1600 Loutkové divadlo Kašpárek Opočno
 1800 Skupina historického šermu FEXT
  1900 K2 – koncert
 2000 Skupina historického šermu FEXT
  2100 NEBE – koncert
 2200 Ohňostroj – POLE DANCE
 2300 sto zvířat – koncert
 2100 Disko párty s Hapaláky (zimní stadion)

  neděle – 5. srpna 2018
vstupné dobrovolné

 900 Otevření bran jarmarku 
 1100 Loutkové divadlo Kašpárek Opočno
 1200 Skupina historického šermu FEXT
 1300 Loutkové divadlo Kašpárek Opočno
 1400 Skupina Historického šermu FEXT
 1500 Loutkové divadlo Kašpárek Opočno
 1600 Skupina historického šermu FEXT
 1700 Bratři eBenové – koncert
 1900 václav neckář – koncert
 2000 Zavření bran jarmarku
   900–1600 VETERÁNI V KLÁŠTEŘE

po celé tři dny jarmarku střelba z luku – hry pro děti 
a dospělé – historické kolotoče atd.


